
Referat fra Klippinge vandværks generalforsamling 
mandag, den 27/3 2023 på Skelbæk Friskole 

1) 
Valg af dirigent: 

Hans Jørgen Rasmussen valgt. 
Der er indkaldt rettidig til generalforsamlingen. 

2) 
Bestyrelsens beretning: 
Der har gennem året ikke været de store udfordringer. Vi har delt arbejdet op i bestyrelsen, så Rie og Hans 

er på vandværket, Charlotte er kassemester, Inger sørger for hjemmeside og referater og jeg trækker lidt i 

trådene 

Vandværket har kørt uden større problemer og vi har kun haft et enkelt brud. Vi kører stadig med manuel 

okkerskylninger og det fungere rigtig fint. Vi har repareret kanterne på rentvandstanken så der ikke 

kommer insekter mm ned i vandet 

Vi har også været i dialog med St Heddinge vandværk omkring en død ledning der er fra engvangsgården og 

til Råby kirke, så hvis vi skal købe vand fra St Heddinge skal vi skylle et vist antal m3 ud, inden vi bruger vand 

derfra. Men ellers er vi også ringforbundet med Magleby, og de har vist planer om at købe vand fra os i en 

kort periode. Det er godt vi kan hjælpe hinanden. 

Vi tager alle de lovpligtige vanprøver og test resultatet ligger rigtig fint for vores vandværk der viser meget 

lave værdier på alle stoffer vi måler for 

Drikkevandsbekendtgørelsen er opdateret ved, at der nu er krav på at der bliver analyseret for sum af 

PFOA, PFOS, PFNA og PFHxS med en detektionsgrænse på 0,001 µg/L. 

Vi har 358 målere på linien , men på 309 forbrugssteder, det giver 77 m3 pr forbrugssted/ måler 

Tallene for de foregående år er : 

1 jan 2022                27749 m3 
1. jan 2021                 33000 m3 
1. januar 2020 31. december 2020   37543 m3 Anlæg 37.543 



1. januar 2018 31. december 2018   31831 m3 Anlæg 31.831 0 
1. januar 2017 31. december 2017   33252 m3 Anlæg 33.252  

 
I klippinge vandværk har vi fulgt arbejdet med Den Nationale Handlingsplan for de boringsnære 

beskyttelsesområder, som udløb ved nytåret. Der er tre parter i dette spil – kommuner, vandværker og 

lodsejere. Men ingen af dem tager det store ejerskab. Kommunerne var sat til at facilitere arbejdet, så 

vandværker og lodsejere kunne lave frivillige aftaler på området.  

Efter kommunernes første møde med parterne skete der ikke rigtigt noget. Flere vandværker ventede på 

handling fra de store forsyningsselskaber. Forsyningsselskaberne forsøgte med et par prøvesager, men de 

var ikke parate til at give den erstatning, som Taksationskommissionen var kommet frem til i de første 

prøvesager. Så arbejdet er sat meget tilbage.  

Der er 5607 BNBOer i Danmark. Den 1. november 2022 var der indgået 151 frivillige aftaler – det er cirka 5 

%. Nu er det op til regeringen, hvad der skal ske med disse områder, og hvad erstatningen skal blive. Jeg 

formoder en generel erstatning for dem, der ikke har indgået aftaler.  

Vi har indgået aftale med de berørte lodsejere, i vores BNBO-område. 

Lige da vi havde lavet dem varslede Kommunen at alle BNBOer i Stevns kommune skulle genberegnes. Het 

har ikke rykket voldsomt ved vores bnbo, jeg ved at andre steder i kommunen er de enten blevet flyttet 

eller blevet større.  Jeg synes det en gang politisk makværk at behandle vandværker og lodsejere på den 

måde. 

Vi er blevet kontaktet af entreprenøren der står for skinneskift ved Østbanen. De mener at der hvor vores 

vandledning går under banen der ligger vi med det man kalder gæsteprincippet. Det vil sige at idet de 

ønsker at vores ledning skal være 160 cm under banelegemet, så skal vi stå for udgiften til at grave den 

dybere ned. Jeg kontaktede den entreprenør der gravede ledningen under banen ved Seinhuusvej , han var 

sikker på den lå 200 cm under banelegemet. På bjergvej måtte vi grave ned og konstatere at den kun lå 130 

cm under skinnerne. Det er vi ikke færdige med snakke om endnu, de har endnu ikke bevist at vi ligger med 

gæsteprincip. 

I 2022 fik vi en ny bruger ude på Seinhuusvej, der er potentielt 2 brugere derude, men det er kun den ene 

der blev tilsluttet . 

I 2023 ligger vi en ny ledning ud af Råhoved vej til råbyvej , der har vi 5 lodsejere på hvoraf de 4 betalte 

tilslutningsafgift i 2022, hvilket fremgår af regnskabet. 

Vi har tilbudt Klippinge bypark at lave en tilslutning oppe parken, men vi afventer om de beslutter at lave 

toiletter deroppe  

Til sidst vil jeg takke Bestyrelsen…. 

 



 
3) 
Regnskab: 
 
Hans Jørgen Rasmussen fremlagde regnskabet og dette blev godkendt. 
 
4) 
Budget for det/de kommende år forelægges til godkendelse: 
 
Revisor Hans Jørgen Rasmussen fremlagde budgettet og dette blev godkendt. 
 
5) 
Behandling af indkomne forslag: 
 
Ingen indkomne forslag. 
 
6) 
Valg af medlemmer til bestyrelsen: 
 
Ole Elbæk, Hans Vilhelmsen og Inger Nøddekær modtog alle genvalg. 
 
7) 
Valg af suppleant til bestyrelsen: 
 
Flemming Svendsen modtog genvalg. 
 
8) 
Valg af revisor: 
 
Hans Peter Nielsen modtog genvalg 
Revisorsuppleant: Lars Norddal blev valgt. 
 
9) 
Eventuelt: 
 
Intet.  
 
Generalforsamlingen slut kr. 19:55. 
 
Referent Inger Nøddekær 
 
 
 
 


